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Voor wat LADA betreft kunnen wij tevreden zijn over de route
naar de kadernota 2024. Middels een aantal sessies is door de
voltallige  gemeenteraad  en  ambtelijke  ondersteuning  de
kadernota2024 tot stand gekomen. Wat ons betreft een prima
werkwijze. Het is een goed leesbaar document, maar maken
wel een inhoudelijke  kanttekening. 

Wat ons opvalt  dat  er dit  jaar ruimte genomen wordt om de
OZB boven de inflatie te verhogen. En dat is iets wat sinds de
start  van  Hollands  Kroon  nog  niet  eerder  aan  de  orde  is
geweest. Het boven de inflatie indexeren van de OZB is wat
ons betreft een brug te ver.

We stellen een kadernota vast voor 2024, en natuurlijk is het gebruikelijk om ook een doorkijk te
geven naar de daar op volgende jaren, maar feitelijk dient hij primair voor de begroting van 2024.
Zonder boven inflatie volgend, kan die sluitend worden vastgesteld.

Dat de meerjarenbegroting vanaf 2026 mogelijk een tekort laat zien zou kunnen, maar de glazen bol
waarin wij kijken is mistig.  De doorkijk in de meerjarenbegroting vanaf 2026 zou mee kunnen vallen,
ook voor wat eventuele gunstigere rijksbijdragen betreft. 

Voorzichtigheid zou ook kunnen beginnen aan de uitgavenkant.   

Wij  begrijpen nog steeds niet waarom er nog dit  jaar  vier gebiedsregisseurs zijn aangesteld, die
structureel minimaal €4 ton kosten.  Structureel geld, waarvan wij nog steeds de onderbouwing van
nut en noodzaak vinden rammelen. Wij zullen, helaas naar het zich laat aanzien, nog een jaar moeten
wachten op een evaluatiemoment. Maar wat LADA betreft: de vier gebiedsregisseurs schrappen en €4
ton structureel bespaard. Zo voorkomen we dat onze inwoners nu al moeten wennen aan beleid dat
hun OZB de komende jaren boven inflatie wordt vastgesteld.  

En als sommige vinden dat moet worden voorgesorteerd op naderend onheil vanaf 2026, dan kan je
dus nu al de broekriem gaan aanhalen. Dat  sober vooruit anticiperen zou dan ook leidend kunnen zijn
voor  andere nieuwe initiatieven zoals  de waterberging annex park  aan de rand van de A7 nabij
Middenmeer. Die dan wat ons betreft zodanig wordt ingericht, dat er structureel minimale kosten aan
zijn  verbonden.  Ofwel  sober.  Laat  de  natuur  op  de  waterberging  lekker  zijn  gang  gaan,  en  doe
uitsluitend  het  noodzakelijke  onderhoud.  Goed  voor  de  biodiversiteit  en  verstandig  voor  de
portemonnee van onze inwoner die in Hollands Kroon OZB betaald.

Van de inhoudelijke prioriteiten in de Kadernota 2024 wil ik er twee uit lichten.

1)
Een complex vraagstuk voor komende jaren is passende huisvesting voor specifieke doelgroepen
( blz. 37). Het ontwikkelen van bouwprogramma’s om specifieke doelgroepen te huisvesten is een
prima speerpunt. Zeker ook als daar een overlap is naar zorgondersteuning. Wonen en Zorg blijft een
lastig vraagstuk waar een antwoord gevonden moet worden op een groeiende vraag van passende
woningen  voor  zorgbehoevenden.  Kwantitatief  meer  zorgindicaties  die  mogelijk  ook  zwaarder
geïndiceerd zullen worden naar mate men ouder wordt. Wonen en zorg beperkt zich natuurlijk niet
alleen tot de senioren groep, en dus ook voor andere zorgbehoevenden. De gewenste samenwerking
tussen gemeente, zorgaanbieders, corporaties en inwoners, pilot Wonen en Zorg, zien we wel terug in



het cluster omgevingskwaliteit/wonen, maar binnen het cluster zorg wordt over dit overlappend beleid
niets gemeld. Het lijkt nog steeds dat inwoners het tot het oneindige op eigen kracht met de hulp van
naasten het in hun vertrouwde thuis moeten kunnen redden. De realiteit is dat dat op enig moment
niet  meer  gaat.  Kan de wethouder   sociaal  domein nog een toelichting geven of  er  een actieve
participerende  bijdrage  vanuit   het  sociaal  domein  te  verwachten  is?  Wij  wachten  dan  ook  met
belangstelling komend jaar de Woon/zorgvisie af.

Voor wat bouwen betreft zijn er meerdere doelgroepen die een geschikte woning zoeken, waaronder
zeker ook starters. Voor hen wordt het ook steeds lastiger om aan een huurwoningen te komen. Een
urgentieverordening die flink gevuld is met cliënten maakt dat zij steeds langer in de wachtrij staan .Zo
ook  loopt  de  taakstelling  voor  het  huisvesten  van  statushouders  flink  achter.  Daar  waar  andere
gemeenten standaard proberen om 30% sociale huur te realiseren, komen  woningzoekenden er in
Hollands Kroon er tot nu toe bekaaid van af. Prima dat in 2024 eindelijk wordt gewerkt naar een
evenwichtige programma van sociaal,  middenhuur en betaalbare koop. We zijn benieuwd wat het
volgend jaar oplevert.  

2)
Het cluster Veiligheid op blz. 40 vermeld een aantal speerpunten op het gebied van ondermijning. De
vele vormen van ondermijning treft ook Hollands Kroon. Het is dan ook goed om extra aandacht te
hebben op die  aspecten die  de lokale  veiligheid  geen goed doen.  Wat  ontbreekt  is  een heldere
financiële  uitwerking.  In  de  toelichting  lezen  we  dat  de  Kadernota  Veiligheid  nog  moet  worden
vastgesteld. De tijd dringt dus want bij de komende begroting zal dit zichtbaar moeten zijn. Hoewel er
een eenmalige post op een van de prioriteiten wordt vermeld, ga ik er van uit dat beide prioriteiten
structureel kosten met zich mee brengen, die hier in deze Kadernota nog niet verwerkt zijn. Zou de
portefeuillehouder   nog een toelichting willen geven op deze blinde vlek? Klopt  dat  of  één maar
mogelijk beide prioriteiten meerjarig ingevuld zullen worden?

Henk van Gameren

Samen met de VVD is een amendement ingediend waarin van de verhoging van het OZB-tarief wordt 
afgezien. Ook ANDERS ! ondertekende dit amendement. Het kreeg verder geen steun en werd met 6 
stemmen voor en 17 tegen verworpen waarna de kadernota ongewijzigd is vastgesteld met de 6 
stemmen van de indieners van de motie tegen.




